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in de roos  
       Jaargang 06 

                      februari 2020 

PvdA nieuwsbrief 

Hierbij de nieuwsbrief van de PvdA afdeling 

Bergen. Wij stellen uw reactie of eigen artikel 

op prijs op johanne.pvda@ziggo.nl.  
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Zaterdag 14 maart           

Openbare themabijeenkomst in het 

dorpscentrum de Blinkerd in Schoorl                   

over Buurtskap De Tuunen (Texel).                    

Inspiratie voor Bergen? 

Inloop: 10.45 uur, aanvang 11.00 uur 

Einde : plm. 13.00 uur 

 

 

Omdat in de gemeente Bergen door alle partijen 

de noodzaak wordt gevoeld om meer en sneller  

te bouwen, juist voor de groepen die niet meer 

aan bod komen op de huur- en koopmarkt, is  de 

directeur van woningcorporatie WoonTij (Jan 

van Andel) van Texel gevraagd of hij wil komen 

vertellen over het project Buurtskap de 

Tuunen.   

 

Zaterdag 14 maart  

Algemene Ledenvergadering  

in het dorpscentrum De Blinkerd in Schoorl  

Ontvangst met koffie 10.00 uur 

Aanvang vergadering 10.15 uur. Einde 10.45 uur 

Agenda 

-Uitnodiging aan leden 14 maart  

-Jaarverslag secretariaat 2019 

-Financieel verslag 2019 

Daarna korte pauze 

Vanaf 10.45 uur is er inloop met koffie voor 

genodigden.  

Om 11.00 uur start de openbare 

themabijeenkomst (zie kolom hiernaast). 

 

Alle stukken behorende bij de algemene 

ledenvergadering worden apart (via deze mail) 

bij deze nieuwsbrief gevoegd.   

 

     
De erfenis van Koot en Bie 

Jan P. Stomps 

Voor de functie van bestuursvoorzitter in “De 

Knarrenhof” werd prof. Dr. Akkermans genoemd. 

De professor was daar zeer mee in z’n nopjes. 

“Ik ben genoemd”, verkondigde de professor  
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met een stralend gezicht tegenover meneer 

Foppe, de oud leraar Duits, terwijl hij breed 

lachend z’n tanden laat zien. 

Het is ook niet zomaar een benoeming! Genoemd 

worden voor deze betrekking betekent veel 

aanzien en publiciteit. Het nieuwe project “De 

Knarrenhof” is in korte tijd een begrip  

geworden in Nederland, vooral omdat met dit 

initiatief een alternatief wordt geboden voor 

het van Rijkswege aangekondigde begrip 

“mantelzorg”, waarvan inmiddels blijkt dat 

slechts 16% daarvan gebruik kan maken, omdat 

kinderen, buren of andere gesuggereerde 

oplossingen onvoldoende voor handen zijn. 

Het gaat bij “De Knarrenhof” om leeftijds-

bestendige bouw voor een groep van bewoners 

die als zelfredzame senioren, de handen ineen 

hebben geslagen. Maar ook jongeren zijn 

welkom; er is dan sprake van een 

meergeneratiehof. 

Overal in Nederland zijn initiatieven van de 

grond gekomen om de zelfstandigheid van 

ouderen te waarborgen, maar wel in combinatie 

met ouderwets burenfatsoen, ook wel 

nabuurschap geheten. 

Het zijn projecten met een gemeenschappelijke 

tuin, hobbyruimte en de mogelijkheid voor 

ontmoeting en gezamenlijke (niet verplichte) 

activiteiten. Jouw privacy wordt gegarandeerd; 

het is beslist geen woongroep, want niets moet, 

maar er kan veel! 

 

Oud worden in “De Knarrenhof” is geen ellende, 

maar een zegen. De woningen zijn zo ingedeeld 

dat verhuizen niet nodig is. Zorg en onder-

steuning komen van de medebewoners die zeer 

divers in leeftijd en professie zijn. 

(ex) Verpleegkundigen kunnen uw buren zijn. 

Centraal staat het begrip veiligheid, 

geborgenheid en onafhankelijkheid. Met 

geïnteresseerden worden plannen gemaakt en 

niet over geïnteresseerden. In “De Knarrenhof” 

ben je baas over jouw eigen toekomst! 

 

 

 

Waar komen deze ontwikkelingen zo snel 

vandaan? Het zorgbudget is met 30% verlaagd 

en veel verzorgingstehuizen gaan dicht. Alleen 

ernstige gevallen gaan richting verpleegtehuis. 

Mantelzorg blijkt geen wondermiddel en 

woningcorporaties kunnen op dit gebied maar 

weinig betekenen. Zij bouwen standaard-

woningen, maar levensloopbestendige woningen 

komen weinig van de grond. Alleen in het dure 

segment kan er nog iets gerealiseerd worden.                                                                 

Kortom, ouderen moeten zichzelf redden! 

Landelijk is er de “Stichting Knarrenhof” met 

een maatschappelijk doel; zij kunnen alle steun 

bieden die nodig is. Het is wachten op een 

vergelijkbaar initiatief in Bergen, waar vanaf nu 

over nagedacht dient te worden.  

Intussen vraagt prof. Dr. Akkermans zich af               

of hij zelf ook een krasse knar is en of dat 

leeftijdgebonden is. De professor is niet zo 

scheutig met zichzelf blootleggen en zijn 

leeftijd hoeft niemand te weten. Dat hij 

genoemd wordt als bestuursvoorzitter, is het 

belangrijkste; het heeft iets verhevens en 

onaantastbaars. Hij groeit in z’n rol, vooral 

omdat er geen enkele verplichting aan zit. 

Contact leggen met de “Stichting Knarrenhof” 

en/of de gemeente, als eerste stimulans voor 

het project, laat hij graag aan anderen over. 

En dat is ook goed! Krasse knarren zijn 

onafhankelijk en zelfstandig en komen in actie 

wanneer het hen uitkomt. Een oproep in de 

nieuwsbrief van de PvdA-Bergen om er samen 

eens over na te denken is een goede start.          

Bij deze! 

 

Voltooid leven 

Anneke Klok 

Ja, wordt in onze partij eigenlijk gediscussieerd 

over de wet  ´Voltooid leven´? Genoeg mensen 

die het aangaat, dacht ik zo.  Het is de 

afgelopen periode weer in het nieuws geweest; 

de commissie Van Wijngaarden heeft een 

onderzoek gedaan naar de behoefte. 
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Het blijkt dat 10.000 mensen positief staan 

t.o.v. een wet die het mogelijk maakt, ook al ben 

je gezond       van lijf en leden, hulp bij 

zelfdoding te krijgen omdat je vindt dat je 

leven voltooid is. Opmerkelijk genoeg was daar 

niemand  van boven de 70 bij. 

Er is een commissie Schnabel  geweest die,   

naar mijn idee verstandig, oordeelde dat de wet 

naast de bestaande euthanasiewet overbodig is, 

maar daarmee nam Pia Dijkstra geen genoegen. 

Nu is er een nieuwe commissie en daaruit kan 

een ieder zijn eigen conclusies trekken, maar 

D66 gaat geheid door. En elke keer als de kans 

van de wet ter sprake komt, wordt er 

vanzelfsprekend vanuit gegaan dat ook de PvdA 

voor die eventuele wet zal stemmen. 

Daarom heb ik een brief naar Lodewijk Asscher 

gestuurd met het dringend verzoek de 

initiatiefwet van D66 niet te steunen.  

Bovendien ben ik van plan, als het speelt, voor 

het eerst van mijn leven niet op de PvdA te 

stemmen. (maar op de ChristenUnie) 

Discussies over ‘Voltooid leven ’ ontwijk ik  

zoveel mogelijk omdat ik er zo verschrikkelijk 

boos om word. Ik word boos als de termen 

‘waardig’ en ‘ínteger’ vallen, net alsof waardig 

sterven alleen mogelijk is als je bij je volle 

verstand bent en in je goeie goed! 

Ik voel me ook bedreigd. Wat als ik straks wat 

krakkemikkig en sikkeneurig word? Kan ik dan 

nog klagen en zeuren tegen mijn kinderen en 

kleinkinderen? Nee, want dan zullen ze toch 

allicht een keer denken: Nou, als je alles dan zo 

klote vindt, waarom ga je dan nog door?   

Zo gauw dit wettelijk geregeld wordt, is het 

binnen niet al te lange tijd een geaccepteerde 

mogelijkheid. Het gevaar dat je scheef 

aangekeken wordt als je van de mogelijkheid 

geen gebruik maakt, is niet denkbeeldig. Begrijp 

me goed: ik ben blij met onze euthanasiewet. en 

iedereen mag wat mij betreft als hij of zij het 

niet meer ziet zitten, een eind aan zijn leven 

maken, maar het moet niet bij wet geregeld 

worden.    

 

 
Ontmoetingen                                                       

met bekende en minder bekende PvdA’ers 

Kees de Bakker 

Hoe vat je een leven dat getekend is via een 

rode draad samen?  

Dat begon al voordat ik zelf geboren werd,            

want voor 1919 demonstreerde mijn oma         

Neeltje van Maarleveld op zondag op de fiets 

voor het vrouwenkiesrecht, in de week had ze 

geen tijd omdat ze de drijvende kracht was                  

van een groenten- en fruitzaak in Winkel.                    

Toen mijn opa in 1937 overleed midden in de 

crisistijd moest mijn vader op 17-jarige leeftijd 

de avondopleiding tot marconist neerleggen.                  

Zo moest hij venten met paard en wagen en 

belandde daarmee met alle verse waar in het 

kanaal bij Kolhorn. Het waren barre tijden. In 

1950 zette hij een nieuwe zaak op in de 

Wieringermeerpolder die door de Duitsers in 

het laatste oorlogsjaar nog een keer onder 

water was gezet en op de goed gebleven 

funderingen kwamen nieuwe huizen, zo ook onze 

groenten- en fruitzaak waar mijn vader niet 

alleen conserven van Bever en Verburg, maar ook 

vis verkocht.      

Wat mee verhuisde was het lidmaatschap van de 

VARA, het abonnement op Het Vrije Volk, het 

lidmaatschap van de PvdA en mijn moeder nam 

voor mij een abonnement op de Arbo-

jeugdboekenreeks van De Arbeiderspers, mooi 

gebonden boeken die ik binnen een of twee 

dagen uithad en dan drie maanden moest 

wachten op het volgende deel. Wieringerwerf 

was een mooie plaats om er de schouders onder 

te zetten maar voor kinderen niet zo spannend, 

behalve een optreden van Rudi Carrell, een lange 

slungel uit Alkmaar met wie ik een half uur sprak 

– ik mocht de muziek omslaan bij het spelen van  

de fanfare, gekleed in een West-Fries 

boerenkieltje. Een half jaar voor zijn dood vroeg 

Rudi mij de autobiografie van Jürgen Trimborn 

in het Nederlands uit te geven, wat ik ook deed. 

Als mijn vader zo doorging met uren van                         

’s morgens zes tot ’s avond tien, lag hij binnen 

tien jaar onder de zoden zei de dokter. Hij  
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verkocht zijn zaak en we verhuisden naar 

Alkmaar. Op mijn achttiende was ik al geïnteres-

seerd in politiek. Zo bezocht ik in die tijd een 

verkiezingsbus van de PvdA die vlakbij het 

Waagplein stond geparkeerd met daarin grote 

mannen als Anne Vondeling en Max van der 

Stoel.  

 
Het was reuze interessant om met hen te 

praten. Ook keek ik begin jaren zeventig op 

tegen Joop den Uyl (met sigaar) en André van 

der Louw (met pijp) met stapels kranten naast 

hen die vlak voor mij zaten in het restaurant van 

de TEE onderweg naar de Socialistische 

Internationale in Parijs (ik ging er naartoe 

omdat mijn zus als stagiaire-diëtiste werkte in 

Parijs), de maaltijd had allure: 5 gangen en met 

zilveren vorken, lepels en messen. 

 
Met mijn vader besprak ik de Politionele Acties 

in Indonesië. ‘Wat hadden wij daar te zoeken?’ 

zei ik hem. Hij antwoordde niet en beloofde 

daarover naar Willem Drees te schrijven. ‘Ik 

praat met jou en niet met Drees,’ was mijn 

reactie. Een week later ging de telefoon: Drees 

wilde wel eens met die jongen praten en zo zat  

ik een week later in de Beeklaan in Den Haag 

met koffie en speculaas. Drees legde zijn 

standpunt uit waarom. Ik wist minder dan nu 

(kom vaak in Indonesië), ook niet van de bersiap 

waarbij 30.000 Nederlandse vrouwen en 

kinderen werden gedood met bamboesperen en 

mannen werden onthoofd. Nederland kreeg er 

de kolonie ook niet mee terug.  

 

 

 
Maar de ontmoeting met Drees bleef bijzonder. 

Drie jaar later werkte ik in het platenvak bij 

CBS Grammofoonplaten in Haarlem en toen het 

plaatje Vadertje Drees van Sjakie Schram 

moest verschijnen, vertelde ik mijn baas dat ik  

Drees ‘kende.’ Hij vroeg me hem een brief te 

schrijven of Drees bereid was het plaatje in 

ontvangst te nemen. Dat wilde hij wel, en zo 

zaten we een week later weer in de Beeklaan en 

overhandigde Sjakie met zijn 1.50 lange 

producer Lion J. Swaab aan Drees zowel zijn 

single als lp. ANP-fotograaf Ton Schütz legde 

het vast voor 80 Nederlandse kranten (Het 

Vrije Volk en Nieuws van den Dag o.a. hadden 

toen meerdere edities). 

Toen ik vorig jaar in het Torentje was in Den 

Haag bij premier Rutte om het boek over 

Wieteke van Dort aan te bieden vertelde ik hem 

over het bezoek aan Drees en hij liet de 

bronzen kop van Drees zien die op zijn bureau 

staat, aan de wand hangt een portret van de 

staatsman. Met zijn chef protocol bezochten we 

– bij uitzondering zei ze –de Trêveszaal waar 

wekelijks door de ministerraad wordt 

vergaderd. 

In 1976 zette ik een punt achter het werken in 

de muziek en ging MO-Nederlands studeren en 

voor de tweede keer werken voor het 

Noordhollands Dagblad. Voor de PvdA had ik    

een korte periode als assistent van de 

raadsfractie in Lisse hand- en spandiensten 

verricht en werd in Alkmaar actief als 

eindredacteur van het afdelingsblad De Rooie. 

Daarvoor interviewde ik alle prominente leden 

van de partij, raadsleden, wethouders en de  

burgemeester. Het was een bruisend leven met 

partijgenoten als fractievoorzitter Tom Stom 

(helaas vroeg overleden), zijn opvolger Enno  



5 

 

 

 

Neef en Gerrit Valk, die actief was in het 

gewest, later Tweede Kamerlid werd en nog 

korte tijd wethouder in Bergen.  

De burgemeesters die ik interviewde waren Roel 

de Wit (hij was van 1970-1976 burgemeester) 

en daarna  Cees Roozemond (1977 tot 1988 

burgemeester). Dat waren twee totaal 

uiteenlopende types, de een met Corrie aan zijn 

zijde openstaand voor iedere mening, ook al had 

Roel zijn vaste ideeën waar hij niet graag vanaf  

week; de ander een wat strengere bestuurder 

en wat minder flexibel. Zijn zoon schijnt het 

goed te doen als algemeen directeur bij 

voetbalclub Heerenveen, de club die ook AZ de 

helpende hand bood bij de huisvesting na het 

instorten van het dak.    

De volgende keer vertel ik over de PvdA’ers met 

wie ik een boek maakte: Anneke van Dok, 

André van der Louw (2 x), Ruud Vreeman, 

Klaas de Vries en het boek dat Herman de 

Liagre Böohl over Roel de Wit schreef. 

Annemarie Gualthérie van Weezel maakte in 

2011 De smaak van de macht over de vijf nog 

levende premiers voor Rutte, onder hen ook Wim 

Kok.  

    
8 maart Vrouwendag 

Simon van Geldorp 

Ik heb er al die jaren nooit (veel) aandacht aan 

geschonken. Waarom weet ik eigenlijk niet. 

Misschien omdat in de zestiger jaren met de 

beroemde en beruchte seksuele revolutie en de 

Dolle-Mina-beweging het besef bij mij boven 

kwam dat mannen en vrouwen gelijkwaardig 

waren. Daar kwam bij dat ik lang zelfstandig heb  

gewoond en dan de ‘gewone’ dingen moest doen 

zoals boodschappen, koken, wassen, strijken en 

schoonmaken. Voor mij was die gelijkheid 

vanzelfsprekend geworden. Waarom dan een 

Vrouwendag? 

In mijn jeugd was dat beslist anders. In die tijd 

bestond er een rangorde tussen mannen en 

vrouwen. Getrouwde vrouwen waren tot 64 jaar 

geleden zelfs nog handelingsonbekwaam. Pas in  

 

 

1956 werd dat veranderd. Als je als vrouw ging 

trouwen was dat voor de werkgever een 

ontslaggrond. Tijdens de trouwmissen hoorde ik 

als misdienaar dat ‘de vrouw onderdanig moest 

zijn aan de man in alles’. Mijn vader was het 

hoofd van het gezin en dat liet ie ook merken. 

Moeder was geen doetje, maar wel inschikkelijk. 

Het verschil werd bij de katholieken nog  

versterkt door jongens- en meisjesscholen, 

zelfs tot en met de middelbare school. In mijn 

pubertijd leerde ik dat machogedrag loonde. 

Meisjes moesten niets hebben van softies, 

althans dat was mijn ervaring.  

 

Mede onder invloed van o.a. de Me-Too beweging 

verschijnen nu steeds meer artikelen over de 

nog steeds aanwezige mannelijke dominantie. 

Waarom is die er nog steeds? Is het vanwege 

het feit dat de man fysiek sterker is of moet ik 

Yuval Noah Harari in zijn boek ‘Sapiens’ geloven 

dat het niet zozeer de fysieke kracht, dan wel 

de grotere agressie bij mannen is die de 

doorslaggevende factor vormt. Komt het 

daardoor dat vrouwen steeds meer invloed 

hebben op hun partner naarmate ze ouder 

worden en de mannelijke agressie minder wordt 

dit als gevolg van hormonale verschuivingen bij 

hen beiden? 

Je ziet overal in de wereld dat mannen hun 

dominantie in stand willen houden en daar ook 

vaak nog de steun van de vrouwen bij krijgen.  

De rol van de religies daarbij is groot. In de 

meeste monotheïstische godsdiensten speelt de 

man de belangrijkste rol en bedienen de mannen 

zich behendig van die godsdienst. Vrouwen zijn  

daarin ondergeschikt. In veel christelijke 

godsdiensten en zeker in die van de katholieke is 

de vrouw minderwaardig en mag geen belangrijke 

functie bekleden. Dat geldt ook voor het 

(orthodoxe) jodendom, de islam en het 

boeddhisme. Waarom laten vrouwen dit toe?  

 

Gelukkig valt het in Nederland wel mee, 

alhoewel? Ook in ons land is de gelijkheid niet  
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vanzelfsprekend. Glazen plafonds, ongelijke 

beloning, geen langdurig geboorteverlof voor 

mannen, meer nadruk op mannensporten, minder 

aandacht voor de specifieke vrouwenziektes en 

de nog steeds op mannenmaat geënte 

maatschappelijke competitie.                                  

Dus als ik vrouw was zou ik op 8 maart, 

Internationale Vrouwendag, niet die dingen       

doen die altijd van mij verwacht worden,       

gewoon en masse staken, ziek in bed blijven                   

of met alle vrouwen naar het Malieveld trekken 

alleen maar omdat ik de minachting zat ben en 

het sinds mensenheugenis gebrek aan respect. 

Leuk die mannen, maar weg met de giftige 

component van het masculiene. 

 

Ik, man, ga dan iets vrouwelijks doen. Lief zijn 

of iets dergelijks. Misschien wel eten koken of 

de pizzakoerier bellen. Misschien moet het wel 

alle dagen vrouwendag zijn. 

 

    
Donatie aan de afdeling 

 
Wilt u onze afdeling Bergen steunen met een 

extra geldelijke bijdrage?  

Heel fijn en welkom, bijvoorbeeld voor extra 

activiteiten als koffieochtenden en thema-

bijeenkomsten. En we sparen ook alweer voor                  

de eerstvolgende verkiezingen.  

Op 17 maart 2021 zijn de 2e Kamerverkiezingen 

Op 16 maart 2022 Gemeenteraadsverkiezingen.  

 

Onze bankrekening: 

NL42 RABO 0132 4609 47 

t/n van PvdA Bergen NH  

PvdA Afd. Bergen NH 

Dank voor uw bijdrage! 

 

 

 

Geef uw mening en /of commentaar!  

Lucia Bakker  

Levendige discussies! 

door Johanne Hendriks burgercommissielid 

 

Geef uw mening en/of commentaar!  

Lucia Bakker  

Doet u mee? Geef jouw mening en commentaar 

op de lokale, landelijke en wereldpolitiek op de 

website! Elke zinnige of zelfs onzinnige maar 

beschaafde bijdrage wordt geplaatst en wie 

weet krijg je weerwoord of juist medestanders.  

 

Een respectabele partij als de PvdA doet mee in 

het publieke debat en de leden zijn dan de  

gangmakers!  Stuur uw bijdrage dan naar 

bakker@noordwest.org.  
 

 
Levendige discussies. 

Johanne Hendriks  

Interesse in onze fractiebijeenkomsten en 

wilt u een bijeenkomst bijwonen? 

Dat kan, het is vrije toegang het verplicht u               

tot niets! De fractiebijeenkomsten zijn op 

maandagavond vanaf 19.30 uur in de Jan  

Ligthartstraat. (Het is niet elke maandag, dus 

mail als u voor de eerste keer komt en vraag 

s.v.p. naar de data). U bent van harte welkom!  

 

            Samen bouwen 

          aan een stevig PvdA fundament 
 

Hebt u vragen / opmerkingen stuur uw bericht 

naar johanne.pvda@ziggo.nl of 06-51980614 

Wilt u meer weten over de PvdA afd. Bergen?  

Kijk op www.bergen.pvda.nl. 

Wilt u meer weten over de besluitvorming 

binnen de gemeente Bergen? 

Kijk op www.raadbergen-nh.nl  

 

Bent u geen lid van de PvdA en leest u deze 

nieuwsbrief toch? U kunt zich aanmelden voor 

deze nieuwsbrief bij johanne.pvda@ziggo.nl 
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